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Pkt. Tema Indhold 

1 Information fra administrationen 

 

Information og drøftelse om verserende hestevelfærdssager.  
 
Sportsudvalget ønsker at DRF melder generelt ud om afstandtagen til 
de verserende sager, som ikke er forankret i DRF - og tager offentlig 
afstand.  
 
Stævnestarter: jan-aug 137.000, hvilket er ca. 10.000 mere end 
samme tidspunkt sidste år. Estimat for året 210.000 
 
Drøftelse om forbundets kommunikation generelt, samt information 
om hjemmesidedata. 
DRF har en øget aktivitet på vores sociale medier, efter vi er begyndt 
at satse langt mere på reels – dvs. korte videoer – fremfor 
billede/tekst. Dette tiltag forventes at fortsætte. 
 
Status på hesteeftersyn er, at der pt. har været hesteeftersyn til 9 
stævner og ca. 550 heste/ponyer er kontrolleret, hvoraf 9 er 
diskvalifikationer. 
Det er gået rigtig godt, og vi er blevet taget godt imod. Der har været 
hesteeftersyn til de fleste discipliner, Distance mangler pt. 
 
Igangværende projekter 

• 75 klubber arbejder med DRF’s undervisningskoncept for 
elevskoler 

• Ca. 4.000 børn og unge har taget et ryttermærke siden sep. 
2021 

• Ca. 4.500 forældre har været igennem forældrekurset 
’Hjælp, mit barn er startet til ridning’ siden august 2022 

• DRF’s sikkerhedskursus er taget af ca. 4.000 personer siden 
juni 2022 

• Ca. 1.500 hjælpetrænere har taget DRF’s ’Grundkursus for 
elevskoleundervisere’ siden maj 2023 

 
Officialsdag bliver planlagt til afholdelse d. 13. januar 2024 
 

 Arbejdsgruppe for hhv. hestevelfærd 
og stævnestruktur 

Hestevelfærd: 
Arbejdsgruppen, som DRF´s bestyrelse har nedsat, arbejder forsat 
med konkrete tiltag vedr. hestevelfærd. Og der laves indstilling til 
bestyrelsen på deres møde ultimo oktober 
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Stævnestruktur: 
Arbejdsgruppen arbejder på indstilling til bestyrelsen, samt kommer 
med oplæg til generelle drøftelser frem mod 2024 
 

2 Disciplinudvalg, status Spring: Ingen store revolutioner i reglementsarbejdet – vi ”strammer 
lidt op” på udstyrsfronten på især D-niveau. 
Der er lidt ”uro” omkring officialsomkostninger.  De er store ved fx 
mesterskabsstævner, så det kigges der også ind i. 
Ønske om at mesterskaber afvikles i primetime og ikke i ydertimer af 
stævnet. 
Møder med A-dommere og A-banedesignere. Mange vil gerne videre 
i systemet, men pt. er det FEI, der bremser for uddannelse.  
 
Para: God udvikling. Især store fremskridt i para cuppen, der har haft 
stor tilslutning. Stadig mange ryttere, der gerne vil klassificeres. 
Dommerkurser for dressurdommere afvikles og udbydes igen, der 
kan få støtte og uddannelse i, hvordan man dømmer pararyttere. 
Kan man få en officialsstatus på DRF GO! til de dommere, der har 
para-erfaring? Ja 
 
Distance: Hold til Nordisk for første gang i lang tid og med en 
sølvmedalje med hjem. Desuden også internationale medaljer. 
Målet om 10 introridt i år, der skal introducere de nye ryttere til 
sporten, ser ud til at lykkes 
Distancedag og stævnekoordinerende møde er planlagt. 
Der arbejdes også i efteruddannelse af officials, bl.a. via sparring med 
andre grupper. 
 
Military: Vi mangler et enkelt mesterskab for kat. 2 og 3. 
Holdmesterskab afviklet i Skårup og Senior, U21 og U18 samt kat. 1 
afviklet super godt hos Copenhagen Eventing bl.a. med udenlandsk 
TBB. 
Lidt uheldige episoder med nogle af de danske TBB, der har bygget 
for svært til nogle af stævnerne herhjemme. Vi arbejder videre på 
efteruddannelse. 
Opdatering af officialsuddannelser - en funktion (OD) pilles ud. 
Opdatering af military cup. 
Store Hestedag Cup konceptet indebærer en træning. Der har vi haft 
nogle ærgerlige udfald, hos nogle arrangører, så vi prøver at 
præcisere krav og forventninger. 
Rekruttering både af ryttere og officials er en løbende udfordring. 
Vi vil fortsat gerne højne stævnekvaliteten i Danmark, så rytterne ikke 
fluks søger udenlandsk, hvis de vil ride på et vist niveau. 
 
Dressur: Dommergruppen har også i dressur været til diskussion, 
fordi vi ligesom andre har svært ved at evaluere og måle dem på en 
”objektiv måde”. 
Vi justerer på antallet af procentklasser pr. stævnedag, så stævner 
ikke kun afvikles i procentklasser. 
 
Multi: Vi re-tænker eksisterende koncepter for at se, om vi kan 
forbedre og dermed trække flere starter. Og måske rekruttering skal 
gribes forskelligt an rent geografisk. 
Afvikling af Kæphest på Store Hestedag var en stor succes med ca 
650 ”starter”. Men vi er ved at definere vores interesse og andel i 
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Kæphest, så det kan understøtte klubberne og trække ryttere til 
sporten. 

 Disciplinære sager Lukket punkt 
 Reglement 2024 Gennemgang af indkomne forslag til Fælles Bestemmelser 

 
3 Integration af para • Onepager til officials 

 
Vi arbejder på en onepager, så stævnearangører og TD’ere 
er hjulpet på vej til, hvordan man rummer pararyttere. Fx 
med hensyn til tilladte hjælpemidler. 
Tilladte hjælpemidler kommer til at være synligt på DRF GO! 
 

• Pararyttere i distance 
 

 Officialskurser  • Status på kurser resten af 2023 
Tages individuelt med hver udvalgsformand 

 Økonomi • Status på aktivitet i udvalgsbudgetter 2023 

• Udvalgsbudgetter 2024 
Tages individuelt med hver udvalgsformand 

 Rotationsplan i udvalgene Stillinger opslås i december forventeligt med ansøgningsfrist i januar. 
Godkendelse af nye medlemmer på bestyrelsesmøde i marts. 
 

4 Status på IT Afsluttet og igangsat 

• Autogenererede mails med kvitteringer, 

• Registrering af resultater i paraklasser 
 
Igangværende projekter 

• Vaccinationer på rideforbund.dk  

• Søgekriterier gemmes fra gang til gang på DRF GO 

• Testkort på rideforbund.dk 

• App til officials (TD) 

• Søgning på stævneniveauer, C/D 

• DressurApp integreres på rideforbund.dk 
 

 
Udestående 

• Nummerering af efteranmeldelsesklasser  

• ”Hvilke ryttere starter for min klub”? Udtræk på 
rideforbund.dk er ikke brugervenligt. Vi kigger ind i anden 
løsning på resultater og udskrift i Excel 

• KM radius på stævner 

• Rytterkategori – visning på Equipe 

• Militaryresultater 

• Bankintegration: Indtaste kontonummer som rytter, så 
arrangør kan smide penge retur  

 
5 Næste mødedato 5.december 2023 

 
 


